



**AALBORG UNIVERSITET**

Institut for Økonomi og Ledelse  
Fibigerstræde 2  
9220 Aalborg Øst

## **Institutrådsmøde torsdag d. 19. november 2015**

Kl. 10.00-12.00, Fib2-35

### *Medlemmer:*

Birgitte Gregersen (formand), Lars Ehlers (VIP), Christian R. Østergaard (VIP), Michael K. Simonsen (TAP)

### *Afbud:*

Christian Nielsen (VIP), Charles Møller (VIP, CIP), Jette Bruun (TAP, CIP),

### *Observatører:*

Michael Fast (VIP),

### *Afbud:*

Finn Olesen (VIP), Allan Næs Gjerding (VIP), Erik Werlauff (VIP), Ina Drejer (VIP), Olav Jull Sørensen (VIP)

### *Suppleanter:*

Helle Kragbæk Nordentoft (TAP)

### *Sekretær:*

Gro Villumsen

## **Referat**

### **1. Godkendelse af dagsorden**

Godkendt.

### **2. Godkendelse af referat**

Godkendt.

### **3. Opsamling fra sidste møde**

Forskningsdage som blev drøftet på sidste møde drøftes under pkt. 6 temamøder på instituttet.

### **4. Budget og stillingsplan**

BG præsenterede instituttets budget og stillingsplan for 2016. Gennemgangen udsendes sammen med referatet.

Som noget nyt i forhold til tidligere år, arbejdes der i 2016 med flydende budgetter, der kan justeres i løbet af budgetåret.

Resultatet for instituttet er, at der i ankerbudgettet budgetteres med et overskud på ca. 4,3 mio kr. Som resultat heraf, har BG aftalt med Dekanen, at der i 2016 kan foretages investeringer til en samlet ramme på ca. 3 mio. kr. inden for følgende strategiske indsatsområder:

- EVU
- PhD
- Sundhedsøkonomi
- Entrepreneurship, incubator
- Studiemiljø



Institutrådet havde følgende kommentarer:

- Det ses som positivt, at adjunktstillinger prioriteres i stillingsplanen indenfor områder, hvor Institutet har svært ved at rekruttere.
- God idé at satse på EVU. Med flere studerende må der alt andet lige også være et større marked for EVU.
- I forbindelse med hjemtagning af eksterne midler vil det være fornuftigt, hvis Institutet melder bredt ud, hvor meget der skal regnes med som OH/institutbidrag.

På baggrund af gennemgang og drøftelse indstillede IR Institutets budget og stillingsplan til Institutlederen.

## 5. Opsamling på Institutseminar

BG gav en kort orientering om status på opsamlingspunkter fra institutseminaret.

### a. *Cooperative Learning*

Der er indkøbt fem eksemplarer af bøgerne *Cooperative Learning* og *Classbuilding & teambuilding med Cooperative Learning strukturer*. Bøgerne placeres hos Helle Kramer, hvor instituttets ansatte har mulighed for at låne et eksemplar.

### b. *APV*

Der afholdes APV workshop d. 18. december for Institut-SU. Runderinger vil foregå i januar og februar 2016.

### c. *Forskningsbesøgsrunde – fortæl om din forskning*

I Rebild blev der rejst et forslag om, at det kunne være spændende, at forskningsgrupperne besøgte hinanden og hørte om hinandens forskning. Dette drøftes på dagens møde under pkt. 6.

### d. *Strategi*

Behandles under pkt. 7.

### e. *Oplæg ved arbejdspsykolog Pia Ryom*

Det er lykkedes at få en aftale med Pia Ryom om et oplæg d. 13. januar 2016.

### f. *TAP-dag*

TAP gruppen ønsker at afholde et TAP-seminar med særlig fokus på TAP relevante emner. Der er endnu ikke nedsat en planlægningsgruppe.

## 6. Temamøder på instituttet

BG inviterede Institutrådet til en diskussion om form og indhold for forskningsdage og temamøder på instituttet. Som oplæg til diskussionen præsenterede GSV programmet fra "projektugen" som blev afholdt på Institut for Statskundskab i august.

Institutrådets kommentarer er gengivet nedenfor:



- Der er behov for, at de arrangementer der afholdes er mere målrettede og konkrete. Nogle arrangementer vil desuden kræve forberedelse af deltagerne.
- Det vil være en god idé at afholde et fælles introarrangement om hvilke muligheder der er, og hvorfor det er så vigtigt at tænke i ekstern funding. Derefter kan man tænke i en trin-model, hvor arrangementerne gradvist bliver mere og mere specifikke.
- Et emne kunne være: "Hvor får du din første funding", her kunne ældre kolleger fortælle om deres erfaringer med ekstern funding, hvor de får funding fra, og hvordan de fik deres første eksterne bevilling.
- Et andet arrangement kunne være, hvor forskningsgrupperne kan præsentere projektideer for hinanden, for derigennem at give mulighed for yderligere netværksdannelse samt aktivering af hinandens eksterne netværk.
- I forbindelse med dette arrangement kunne forskningsgrupperne præsentere deres fundingstrategier for hinanden.
- Det er nødvendigt at få taget fat på CV opbygning som et tema, da det har stor betydning hos visse bevillingsgivere.

BG takkede for de konstruktive input, der vil blive taget med i det videre arbejde omkring planlægning af temaarrangementer på instituttet.

## 7. Strategi

BG orienterede om status på universitetsniveau, hvor der har været nedsat handleplansgrupper. Fredag d. 20. november er samtlige institut- og skoleledere indkaldt til møde, hvor handleplanerne præsenteres.

På fakultetsniveau er der indtil videre nogle enkelte pejlepunkter. BG vil melde ud, når der kommer en tidsplan fra universitetsniveau eller fakultetsniveau.

Derudover vil BG besøge samtlige forskningsgrupper for at tale om strategi. Hvis der allerede er planlagt møder, hvor forskningsgrupperne skal drøfte strategi, opfordres forskningsgrupperne til at invitere BG til at deltage.

## 8. Meddelelser

a. Fib4: "rørlægningen" er ved at være færdig, og rørene er pakket ind for at mindske støvgenerne. Flytning forventes at ske ultimo november primo december.

b. Mødekalender 2016:

Mødekalender for 2016 vil blive sendt til medlemmerne i det nye Institutråd efter valghandlingen er afsluttet.

MF fortalte, at der siden sidst er indleveret en ph.d. afhandling, ansat en lektor og udgivet en bog i ORCA.



**AALBORG UNIVERSITET**

CRO orienterede om arbejdet med indsendelse af en Marie Curie ansøgning. Den har tidligere været indsendt og fik sidst 93 point ud af 100, så den opnår forhåbentlig støtte denne gang.

## **9. Eventuelt**

BG orienterede kort om valg af nyt Institutråd.

I forbindelse med valg til det nye Institutråd, er der ikke opstillet TAP repræsentanter. TAP er derfor i gang med at undersøge hvem der skal sidde i institutrådet i den kommende periode. Når det er sket skal der sendes en mail til dekanen med anmodning om indstilling og udpegelse af to TAP medlemmer.

Der vil blive udsendt en mail til de forskningsgrupper, der ikke er repræsenteret i Institutrådet via et valgt medlem, om hvorvidt de ønsker at have en observatørpost i IR.

BG afsluttede mødet med at takke det afgangende institutråd for godt samarbejde.